
Referat 

Skolebestyrelsesmøde  

Mandag den 20. januar 2025 kl. 17.00-19:30  

på skolens kontor 

Mødedeltagere: 

Mai-Britt Hauschildt Dam Nielsen, Jane Hagelskjær, Nadja Herholdt, Anne Baltzer Bakland 

Jørgensen, Troels Rask Hougaard, Rosa Brøner, Nanna Rudbeck, Dorthe Kruse, Hanne 

Damgaard Petersen, Birgitte Boel, og Dan Gjerrild Søgaard,  
 

Dagsorden sendes til suppleant Laura Gylden-Damgaard 

Fravær:   Eleverne 

O = Orientering, D = Drøftelse, B = Beslutning 

Tid Beskrivelse Referat 

17.00 
(B) 

Godkendelse af dagsorden Dagsorden godkendt 

17.05 

(O) 

 

Nyt fra forældrene Henvendelse til skolebestyrelsen vedr. 
Kantinen og tilbud.  

17.15 

(O) 

 

Nyt fra elevrådet Ingen elever repræsenteret til mødet.  

17.25 

(O) 
DGS 

Nyt fra skolen 

 

 

Dorte stoppede på skolen med udgangen 
af december. Anders er fastansat i 
opgaven som administrativ leder samt 
leder af SFO.  
 
Sygefravær blandt personalet: der har 
været en stigning i sygefravær i løbet af 
det sidste år.  
Det betyder for vikardækning, og at der 
ses på de enkelte klasser, om der er to 
medarbejdere i klassen f.eks. i 
indskolingen en lærer og en pædagog, 
ydrelektioner mm 
 
Vandskade – status: Der er påbegyndt 
renovering af klasselokalerne. Ventilation, 
lofter og vægge er ved at bliver nedtaget i 
de berørte lokaler. Der er endnu ikke sat 
tidsperspektiv på renoveringen. 
 



Tagrenovering har ligeledes taget tid – og 
har forårsaget ekstra vand i enkelte 
lokaler. Forventes færdig i uge 7.  
 
Kantinen er i god udvikling. Der er stor 
tilslutning til kantinen og udvalget. Der 
bliver set på udvalget i kantinen, og der vil 
ikke blive solgt kage fremadrettet. 
 
Elevfravær: eleverne har i gennemsnit 2 
dages ekstraordinært frihed.  
I gennemsnit 7 sygedage, og 0,3 ulovligt 
fravær. Dvs. I gennemsnit 9,3 dages 
fravær i indeværende skoleår indtil nu.  
(115 elever har 5 eller flere ekstraordinære 
dage med frihed) 
 
 

17.35 
(O+D) 

Udearealer 

 

I børne- og ungepolitikken står der  
Vi vil: 
-skabe organisatoriske og fysiske rammer, 
der styrker fællesskaber og nærvær 
-skabe gode fysiske rammer for udeliv, 
bevægelse, kreativitet og restitution 
 
Skolens udeområder er opdelt til skolens 
faser/afdelinger. Men der er kun få og små 
områder til leg. Der er parkeringsområde 
omkring hallen, som skolen gerne vil 
inddrage til legeområde. (Kaldet 
Rundkørsel ved hallen) 
Muligheder for cykelparkering – et ønske 
kan være i kælderen under gymnastiksal 
vest. Cykelparkeringen optager lige nu et 
fint græsområde, som vil kunne inddrages 
til legeområde.  
 
Aktiviteter på skolen nu: boldbaner, 
ostebaner, Tarzanbane, klatre, parkour, 
blå bakker 
Fremadrettet arbejde med udeområder: 
Vigtigt at inddrage både eleverne og 
medarbejderne i processen. Det kunne 
være i forhold til evt. ude-
undervisningsområder? 
 
Flere spørgsmål melder sig: 
Hvilke ønsker, hvilke behov, hvilke tiltag? 
Hvem kan løse opgaven? 
Det er nødvendigt at inddrage 
ejendomscenteret i processen. 
 
Proces:  
*Elev- og medarbejderønsker/drømme 
med idekatalog 



*Skolebestyrelse – inddragelse  
*Rammesætte plan: tidsplan og økonomisk 
ramme (Kan vi søge fonde til legepladsen).  
Formelt så er nyanskaffelser en del af 
skolens økonomi. Reparation af 
eksisterende redskaber dækkes af 
ejendomscenteret.  
Eleverne/elevrådene kan arbejde med 
ønsker i foråret, og medarbejderne kan 
inddrages i løbet af efteråret.   
 

18.00 Spise  

18.15 
(O+D) 

Ny lovgivning om folkeskolen 

med 33 nye tiltag 

a. Juniormesterlære 
Der kommer nyt fra 

kommunalt niveau i starten af 

februar. 
Lige nu ved vi, at det kommer 

til at handle om både 

kommende 8. og kommende 

9. årgang. 
Organiseringen er dog stadig 

uklar. 

b. Fagene i skolen 
Der kommer et nyt valgfag, 

men ellers kommer der først 

nye fag i 2027. 

c. Skoledagens længde og 

fagenes timetal  
Oplæg fra DGS i forhold til en 

foreløbig plan. 

d. Karakterer fra 6. klasse? 
Det ønsker vi ikke. 

e. Nye valgfag 
Lokalt valgfag fra sommeren 

2025. Foreslås placeret i 8. 

og 9. klasse. 

 

Juniormesterlærer: Der er i kommunen 

nedsat en arbejdsgruppe, som har 

udfærdiget et spørgeskema, som er 

udsendt til elever og forældre i 7., 8. og 

9.klasse. På fredag vil der være et 

orienterende møde for udskolingsskoler, 

hvor forslag til hvordan juniormesterlærer 

kan se ud. Hvem, hvor, hvordan, hvor 

længe, hvornår, ansvar osv.  

Der planlægges med et ekstra valgfag i 8. 

og 9.klasse.  

Timefordeling: Der er obligatoriske timetal i 

dansk, matematik og historie. Og der er 

minimums undervisningstimetal pr. årgang. 

Der bliver tilføjet en klassens tid til alle 

årgange. Men derudover er der ikke faste 

timetal. Vi ser på årgangenes 

skoledagslængde og på lektionslængde.  

  

18.30 

(O+D) 
 

Skolens indsatsområde: God 

skole – Gode læringsmiljøer 

Selve indsatsen og baggrunden for 

det. 

Mellemformer 

Udsat til næste møde 

18.50 

(O+D) 
DGS 

Økonomi 

- Kort status 

Økonomi - skolen forventer at komme ud 

med et underskud på 2.750.000 kr. 

Årsager - flere børn i specialtilbud, eller 



 - Økonomi - regnskab og 

budget på næste møde. 

-  

med særlige vanskeligheder. Flere klasser 

med store udfordringer, mange 

vikarudgifter.  

Budgetlægning - balance i budget, men 

ingen afvikling af gæld i 2025. Lidt afvikling 

i 2026, og gælden væk i 2027. Årsager til 

bedringen - flere elever, 

klassesammenlægningerne slår helt 

igennem. 

19.00 - 

20.00 

 

Rundvisning  

 

Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2024-25  

Mandag den 26. august 2024 Aflyst 

Tirsdag den 17. september 2024  

Torsdag den 3. oktober 2024 Dialogmøde med B&U-udvalget 

Tirsdag den 22. oktober 2024 Bestyrelseskursus på Fælleden 

Onsdag den 30. oktober 2024  

Torsdag den 28. november 2024  

Mandag den 20. januar 2025   

Tirsdag den 18. februar 2025  

Onsdag den 26. marts 2025  

Torsdag den 24. april 2025  

Tirsdag den 6. maj 2025  

Torsdag den 17. juni 2025  

 



 


